

Journal of the Canadian Historical Association
Revue de la Société historique du Canada



Canadian Historical Association Wallace K. Ferguson Book Prize in Non-Canadian History
Prix Wallace-K.-Ferguson en histoire autre que canadienne de la Société historique du Canada

Volume 30, Number 2, 2019

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1074386ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1074386ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Canadian Historical Association / La Société historique du Canada

ISSN

0847-4478 (print)

1712-6274 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(2019). Canadian Historical Association Wallace K. Ferguson Book Prize in Non-Canadian History / Prix Wallace-K.-Ferguson en histoire autre que canadienne de la Société historique du Canada. *Journal of the Canadian Historical Association / Revue de la Société historique du Canada*, 30(2), 225–225. <https://doi.org/10.7202/1074386ar>

Canadian Historical Association Wallace K. Ferguson Book Prize in Non-Canadian History

Prix Wallace-K.-Ferguson en histoire autre que canadienne de la Société historique du Canada

Four short reflections on Padraic X. Scanlan's prize-winning *Freedom's Debtors: British Antislavery in Sierra Leone in the Age of Revolution*, stemming from a Roundtable Discussion at the Canadian Historical Association's Annual Conference in 2019.

The panel explores the intersections of the history of British antislavery with other histories of progressive and working-class politics in Britain at the turn of the nineteenth century. It also reflects on the distinctions between 'antislavery' and 'abolitionism' in British history and historiography.

Quatre brèves réflexions sur le livre primé de Padraic X. Scanlan, *Freedom's Debtors: British Antislavery in Sierra Leone in the Age of Revolution*, exprimées à l'occasion d'une table ronde qui a eu lieu à la Réunion annuelle de la Société historique du Canada en 2019.

Le panel explore les carrefours de l'histoire de l'antiesclavagisme britannique et de l'histoire de la politique progressiste et ouvrière en Grande-Bretagne au tournant du XIXe siècle. Il se penche également sur les distinctions entre « anti-esclavage » et « abolitionnisme » dans l'histoire et l'historiographie britanniques.